
 

PROTOKÓŁ Nr XVIII/20 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu 

odbytej w dniu 28 maja 2020 roku 

 

 

           W obradach sesji uczestniczyło 13 radnych oraz: 

Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński 

Radca Prawny – Dorota Grabczyńska 

Skarbnik Miasta i Gminy – Danuta Nowakowska  

 

a także sołtysi oraz kierownik referatu Urzędu Miasta i Gminy Chodecz. 

Proponowany  porządek  obrad. 

1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  dyskusja, 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze        

     sprawozdaniem  wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz  za rok 2019 oraz udzielenie  

     absolutorium Burmistrzowi Chodcza  za rok 2019. 

       -   przedstawienie raportu o stanie gminy – Burmistrz MiG, 

       - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Chodcza                

Nr XVIII/132/20, 

       -   przedłożenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu    

          Miasta i Gminy Chodecz  za 2019r. - Skarbnik MiG, 

       -   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania  budżetu         

           Miasta i Gminy Chodecz – Skarbnik MiG, 

       -   opinia Komisji Rewizyjnej  o  wykonaniu budżetu  Miasta i Gminy Chodecz 

           i wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza - P. Tomasz Łuczak, 

       -   opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej – P. Przewodnicząca, 

       -   dyskusja, 

       -   podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze       

            sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2019r.                                                         

            Nr  XVIII/133/20, 

       -   podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej   Nr XVIII/134/20, 

       -   głosowanie jawne, 

       -  odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej,    



       - podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium                              

z  wykonania budżetu za 2019 rok,   Nr XVIII/135/20,                                     

5.    Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy    

Chodecz na rok 2020. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XVIII/136/20, 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie oferty na nabycie nieruchomości 

położonej w Chodczu, nr ew. działki 148/5, 149/5, 149/7, obr. 0001 Miasto Chodecz,                        

gm. Chodecz.   

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Burmistrz MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XVIII/137/20, 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie oferty na nabycie nieruchomości 

położonej w Chodczu, nr ew. działki 371, obr. 0001 Miasto Chodecz, gm. Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Burmistrz MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XVIII/138/20, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Mieście       

i Gminie Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Drzewiecka Agata, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     opinia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  XVIII/139/20, 

9. Interpelacje i zapytania  radnych. 

10. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

11. Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.9:40 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała otwarcia obrad 

XVIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne na sali.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na stan 

ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 

podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu 

porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad – wprowadziła dodatkowy punkt 

dotyczący powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Mieście i Gminie Chodecz. 



Poddała porządek obrad sesji pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 

radnych, przeciw 0, wstrzymało 0, porządek został przyjęty.  

         Przewodnicząca odczytała przyjęty porządek obrad i stwierdziła, iż Rada Miejska będzie 

obradowała według przyjętego porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół                                 

z obrad XVII sesji został sporządzony, był wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał 

możliwość zapoznania się z protokołem w biurze rady. Protokół został poddany pod 

głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr XVII/20 głosowało 13 radnych, przeciwnych 0, 

wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został 

przyjęty 13 głosami za. 

 

 

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

    Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza Chodcza                

o przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Burmistrz udzielił informacji, iż 

okres ten obfitował w wiele zdarzeń mających wpływ na funkcjonowanie Urzędu Miasta                

i Gminy Chodecz. Z ważniejszych rzeczy: 

- rozpoczęła się przebudowa dróg gminnych zaplanowanych na 2020r.  W tej chwili droga 

Łania-Pyszkowo. W następnej kolejności jest droga w Psarach i dwa odcinki dróg w Mstowie. 

Środki na ten cel pochodzą w 50% z budżetu gminy oraz w 50% z funduszu dróg 

samorządowych.  

- został ogłoszony i rozstrzygnięty przetarg na remont zabytkowego wiatraka koźlaka                    

w Chodczu przy ul. Krętej. Było kilka ofert. Rozstrzał był duży, od ponad 950 tyś. zł. przez 350 

tyś. zł. do najniższej około 146 tyś. zł. Planowane zakończenie tych prac to październik 2020r.  

- dostaliśmy jako Urząd grand na realizację projektu w ramach zajęć dla osób dorosłych                   

i rodziców tj.202.860.00 zł. 

-  dostaliśmy informację z Urzędu Marszałkowskiego, że zostały przyznane Gminie fundusze 

na cele związane z rewitalizacją gminy tj. rewitalizacja 5 świetlic wiejskich oraz tzw. estrady 

w Chodczu zgodnie z naszym wnioskiem. Realizacja od zawarcia umowy 24 miesiące. Do 

czerwca 2022r. musimy zakończyć wszystkie prace. 

- czekamy na rozstrzygnięcie konkursu w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich – 

został złożony wniosek na przebudowę wodociągu w Chodeczku, wybudowanie kolejnego 

zbiornika retencyjnego na stacji uzdatniania wody, remont studni głębinowej w Pyszkowie          

i wybudowanie przydomowej oczyszczalni ścieków w budynku mieszkalnym wielorodzinnym 

w miejscowości Strzygi. Czas realizacji tej inwestycji to 2 lata. 

- Urząd Gminy w Chodczu partycypuje w przyszłej ewentualnej budowie chodnika z Chodcza 

do Szkoły Powiatowej w Lubieńcu. Zarząd Dróg Wojewódzkich złożył wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego o dofinansowanie tej inwestycji. Naszym wkładem własnym był projekt 

oraz przygotowanie dokumentacji do złożenia wniosku.  

- została zakończona budowa miejsca zabaw, wypoczynku, rekreacji w Chodeczku w ramach 

dofinansowania z Ministerstwa Sportu na poziomie 50%. 

- został rozstrzygnięty nabór w ramach funduszu dróg samorządowych na przebudowy dróg    

w latach 2020-2021. Składaliśmy 3 wnioski, na drogę w Mstowie przy Sosence, Witoldowo       

i łącznik między Ignalinem, a Kromszewicami. Dostaliśmy dofinansowanie do dwóch dróg. 

70% dofinansowania do drogi w Witoldowie oraz 50% do drogi Ignalin - Kromszewice. 

Odcinek drogi w Mstowie został wpisany na listę rezerwową. Wniosek jest prawidłowo 

złożony, natomiast punktacja jaką w ocenie Urzędu Wojewódzkiego otrzymał nie pozwala         

w tej chwili, z uwagi na brak środków aby był zrealizowany. Wykonanie tych zadań planowane 

jest na 2021r. W tym roku musimy wyłonić wykonawcę w przetargu.  



- w ramach konkursu złożyliśmy dwa wnioski do Urzędu Marszałkowskiego, są one jeszcze 

nie rozstrzygnięte: jeden z wniosków z tzw. programu 9.2.1 dotyczy aktywnego włączenia          

w Mieście i Gminie Chodecz – wartość projektu 1 mln 100 tyś. zł. dofinansowanie możliwe do 

uzyskania 935 tyś. zł. wkładem własnym Gminy będzie możliwość korzystania z obiektów 

gminnych, w których ten program będzie realizowany. Program dotyczy doradztwa 

zawodowego dla różnych grup społecznych. Program będzie dwuletni. Czekamy na 

rozstrzygnięcie. Kolejny wniosek w ramach programu 9.3.2. nazwa wniosku „Lepsze jutro” 

wsparcie rodzin, wsparcie usług opiekuńczych w gminie Chodecz. Wartość projektu to 1 mln 

215 tyś. zł. wkład własny rzeczowy tak jak przy przypadku pierwszego wniosku. 

- jest ogłoszony nabór na fotowoltaikę – było kilka zebrań w Urzędzie na ten temat. Na początku 

lipca musimy złożyć wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w ramach konkursu na 

dofinansowanie na wybudowanie fotowoltaiki. Dofinansowanie jest możliwe w wysokości 

50%. Mieliśmy wielu chętnych z terenu gminy, w tej chwili część osób się wycofała                        

z różnych przyczyn. Niektóre osoby założyły fotowoltaikę we własnym zakresie korzystając  z 

innych programów. Z tymi osobami, które są chętne nadal są podpisywane umowy. Gmina  też 

jest zainteresowana zainstalowaniem paneli fotowoltaicznych na obiekcie Urzędu, Szkoły, 

Przedszkola i Żłobka, Zakładu Gospodarki Komunalnej. Są to obiekty, gdzie zużycie energii 

jest największe. Martwi fakt, że będziemy mieć prawdopodobnie poniżej 50 wniosków, 

ponieważ punkty otrzymuje się także za to jeżeli liczba wniosków z danej gminy przekroczy 

50. Są gminy gdzie liczba wniosków jest o wiele większa niż u nas a pula dofinansowania jest 

bardzo mała. Może być tak, że punktów nam zabranie i dofinansowania nie będzie w ogóle. 

- skorzystaliśmy z programu rządowego „Zdalna szkoła” – skorzystaliśmy jako gmina, chodzi 

o zakup sprzętu do nauki zdalnej dla dzieci Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w 

Chodczu, w sumie zostało zakupionych 112 tabletów z oprogramowaniem, klawiatura i są te 

tablety przekazane szkole. Dyrekcja Szkoły zgodnie z wytycznymi ministerialnymi 

rozdysponowała te tablety dla dzieci. 

- został złożony przez Spółkę Wodną wniosek do Agencji o dofinansowanie do zakupu 

koparko-ładowarki. Koszt netto około 300 tyś. zł. Możliwość dofinansowania jest na poziomie 

80% do wartości netto. Rozstrzygnięcie - okolice września, października 2020r.       

Dyskusji nie było. Na tym zakończono.  

 

 

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

    Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczących Komisji stałych                                  

o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.               

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Łuczak Tomasz przedstawił, iż Komisja w 

okresie międzysesyjnym obradowała raz. Komisja zajmowała się analizą sprawozdania                        

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2019, zapoznała się również z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej i w trakcie tego spotkania został sporządzony wniosek                      

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza.    

2) Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – radny Feliniak Wiesław 

przedstawił, iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno spotkanie. Komisja 

zajmowała się analizą i opiniowaniem uchwał na sesję dotyczących zgody na złożenie ofert na 

nabycie nieruchomości po Zespole Szkół im. Władysława Reymonta w Chodczu.                                   

W sprawach bieżących Burmistrz udzielił informacji o rozstrzygniętych przetargach, 



otrzymanych promesach i dodatkowo o przygotowaniu do realizacji zadań w ramach funduszu 

sołeckiego na 2020r.  

Salę opuściła jedna radna. Na sali pozostało 12 radnych.  

3) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska 

przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie. Tematem była 

analiza sprawozdania o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu za 

2019r., analiza materiałów na dzisiejszą sesję, przygotowanie gminy do sezonu letniego oraz 

zapoznanie się z korespondencją skierowaną do Komisji. Analizowaliśmy uchwałę dotyczącą 

powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji w Mieście i Gminie Chodecz, 

rozmawialiśmy z Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Chodczu na temat przygotowania, 

bezpieczeństwa na terenie naszej szkoły. Nie ma niepokojących sygnałów. Jedynym 

problemem są dzikie wysypiska śmieci. Z tego posiedzenia zostały sporządzone dwa wnioski: 

jeden do Burmistrza dotyczący pozytywnej opinii na temat projektu uchwały, drugi – do Rady 

Miejskiej o kierowanie wszelkiej korespondencji dotyczącej spraw mieszkaniowych do 

rozpatrywania przez Komisję Mieszkaniową powołaną Zarządzeniem Burmistrza.    

4) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż w 

okresie międzysesyjnym Komisja obradowała raz. Rozpatrywano petycję Koalicji Polska 

Wolna od 5G i zgodnie z art.4 ust. 2 ustawy z dnia 11 lipca 2014r. o petycjach powinna ona 

zawierać odpowiednie wymogi, nie zawarcie ich skutkuje pozostawieniem petycji bez 

rozpatrzenia i tak właśnie było w tym przypadku.  

5) Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów – radna Michalak Beata 

przedstawiła, iż Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała raz dnia 19 maja 2020r. 

Przewodnia tematyka to zmiany do budżetu Miasta i Gminy Chodecz wraz z WPF. Komisja 

analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2019, 

rozpatrywała pisma skierowane do Komisji – wydała negatywną zgodę na sprzedaż działki przy 

stadionie oraz pozytywną opinię na przystąpienie do przetargu na nabycie nieruchomości po 

Zespole Szkół im. Władysława Reymonta w Chodczu. 

6)  Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Stempczyński Jerzy 

przedstawił, iż Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała raz. Tematyka dotyczyła 

przeglądu arkusza organizacyjnego Szkoły Podstawowej i Przedszkola Samorządowego na rok 

szkolny 2020/2021. Arkusz zyskał pozytywną opinię związków zawodowych czyli ZNP                         

i Solidarności, natomiast negatywnie zaopiniowało arkusz Kuratorium Oświaty                                      

w Bydgoszczy, w związku z czym Komisja postanowiła wstrzymać się z ostateczną decyzją 

odnośnie tego dokumentu. Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie powołania 

Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji opiniując go pozytywnie. Rozpatrzyliśmy sprawy 

bieżące związane z wizytą Dyrektora Szkoły na Komisji, informacją o liczbie nauczycieli, 

wykonaniem budżetu oświaty za ubiegły rok.     

Dyskusji nie było. 

 

Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze        

sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2019 oraz udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Chodcza  za rok 2019. 

 



    Przewodnicząca poprosiła Burmistrza o przedstawienie raportu o stanie Miasta i Gminy 

Chodecz w roku 2019r.  Burmistrz na wstępie zaznaczył, że raport ten ma dokładnie 61 stron. 

Na dzisiejszej sesji omówi informacje najważniejsze i kluczowe. Obowiązek opracowania 

raportu o stanie gminy za rok poprzedni wprowadza ustawa z dnia 8 marca 1990r.                                    

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020r. poz. 713 z późn. zm.). 

„Art.28aa.1. Wójt co roku do dnia 31maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy. 

2.Raport obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności 

realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. Raport 

został w dniu dzisiejszym przekazany do biura Rady, dodatkowo będzie umieszczony na 

stronach Urzędu Miasta i Gminy Chodecz. Będzie można się z nim wnikliwie zapoznać. Miasto 

i Gmina Chodecz położona jest na obszarze Pojezierza Wielkopolsko-Kujawskiego, w obrębie 

mniejszej, wydzielonej jednostki jaką jest Pojezierze Chodeckie. Miasto i Gmina Chodecz to 

gmina miejsko-wiejska położona w południowej części powiatu Włocławskiego. Zajmuje 

obszar o powierzchni 122 tyś km2 (1 km2 miasto i 121 km2 gmina), co stanowi 8,27% 

powierzchni powiatu włocławskiego i plasuje ją na 6 miejscu pod względem wielkości wśród 

gmin powiatu włocławskiego. Gmina Chodecz sąsiaduje z gminami Choceń, Lubień Kujawski, 

Przedecz (woj. wielkopolskie), Dąbrowice (woj. łódzkie), Izbica Kujawska, Boniewo. Gmina 

Chodecz to typowo gmina rolnicza. Wg. GUS grunty orne zajmują 92,41 km2, co stanowi niemal 

92% użytków rolnych gminy. Dominują gospodarstwa rolne o powierzchni od 5 do 10 ha, 

natomiast gospodarstwa o powierzchni powyżej 15 ha stanowią 20% wszystkich gosp. rolnych. 

Kolejny punkt to realizacja polityk, programów i strategii. W gminie w 2019r. obowiązywały 

następujące dokumenty strategiczne:  

1) Strategia Rozwoju Gminy Chodecz na lata 2015-2022, 

2) Lokalny Program Rewitalizacji Miasta i Gminy Chodecz na lata 2017 – 2023, 

3) Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Chodecz, 

4) Strategia rozwiązywania problemów alkoholowych, 

5) Program współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2019r., 

6) Gminny Program przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy          

w rodzinie na lata 2017 – 2022, 

7)   Miejscowe Plany Zagospodarowania Przestrzennego,  

8)   Studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Chodecz. 

Finanse gminy - Planowany budżet Miasta i Gminy Chodecz został przyjęty uchwałą  w 2018r. 

28 grudnia 2018r. i z chwilą jego uchwalenia wynosił: po stronie dochodów 37.167.137,00zł., 

po stronie wydatków 37.241.571,00 zł. planowany deficyt budżetu to kwota   74.434,00zł. W 

toku wykonywania budżetu uchwałami Rady Miejskiej w Chodczu oraz Zarządzeniami 

Burmistrza  Chodcza dokonano szeregu zmian w planie  po stronie dochodów i wydatków, 

przychodów i rozchodów budżetu. Ostatecznie plan określony w budżecie Miasta i Gminy 

Chodecz na dzień 31 grudnia 2019r. kształtował się następująco : dochody  39.230.197,82 

zł. ,wydatki  37.280.631,82 zł. Planowana nadwyżka budżetowa 1.949.566,00 zł. W 2018 roku 

w gminie funkcjonowała jedna spółka komunalna: Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o., 

którego 100% udziałowcem jest Gmina Chodecz. Przychody netto ze sprzedaży produktów za 

2018 rok wyniosły 4 030 908,55 zł, uzyskując wynik na sprzedaży (zysk) w wysokości 

137 906,52 zł. Rok obrotowy zamknął się zyskiem w kwocie 177 650,04 zł. Zakład Gospodarki 

Komunalnej Sp. z o.o. eksploatował w 2019 roku: 

1) sieć wodociągową  

2) oczyszczalnię ścieków wraz z kanalizacją 

3) składowisko odpadów w Mielnie 

 

 

 



 

Na koniec 2019 roku liczba mieszkańców Miasta i Gminy Chodecz wynosiła 5 990 osób,               

z czego 48 osób było zameldowanych na pobyt czasowy. W stosunku do roku poprzedniego, 

liczba mieszkańców gminy zmniejszyła się o 55 osób, co potwierdzają dane poniżej: 

− 2019 r. – 5 990 osób, w tym: stali: 5942 osób i czasowi: 48 osoby; 3 026 kobiet; 1 824 

mieszkańców miasta, 

− 2018 r. – 6 045 osób, w tym: stali: 5991 osób i czasowi: 54 osoby; 3 030 kobiet; 1 830 

mieszkańców miasta, 

− 2017 r. – 6 103 osoby, w tym: stali: 6 052 osób i czasowi: 51 osoby; 3 056 kobiet; 1 839 

mieszkańców miasta, 

− 2016 r. – 6 161 osób, w tym: stali: 6 118 osób i czasowi: 43 osoby; 3 090 kobiet; 1 860 

mieszkańców miasta, 

− 2015 r. – 6 239 osób, w tym: stali: 6 181 osób i czasowi: 58 osoby; 3 126 kobiet; 1 870 

mieszkańców miasta, z czego wynika, że gmina Chodecz wyludnia się. 

Pomoc społeczna - Zadania Gminy z zakresu pomocy społecznej realizuje Miejsko Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Chodczu, który jest budżetową jednostką organizacyjną 

powołaną Uchwałą Nr XXXI/109/93 Rady Gminy i Miasta w Chodczu z dnia 15 kwietnia 

1993r., która działa w oparciu i o Statut i Regulamin Organizacyjny Miejsko Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu. Działalność inwestycyjna. 

Główne zadania inwestycyjno – modernizacyjne zrealizowane w 2019 roku opiewały łącznie 

na kwotę 10.904.727,00 zł. Kwota otrzymanych środków z instytucji zewnętrznych 2 mln 965 

tyś. zł., udział własny 3 mln 500 tyś. zł.  

Na terenie gminy w 2019 roku funkcjonowały następujące organizacje pozarządowe                                 

i stowarzyszenia: 

a) Koła Gospodyń Wiejskich 

 

zarejestrowane w ARiMR  niezarejestrowane ale działające 

1. Brzyszewo  

2. Zalesie 

3. Wola Adamowa 

4. Zbijewo 

5. Strzyżki 

6. Kromszewice  

7. Chodeczek 

8. Psary 

9. Huta Chodecka 

10. Kubłowo 

11. Pyszkowo 

1. Chodecz 

2. Cetty   

3. Łania 

4. Sobiczewy 

 

b) Stowarzyszenia 

1. Bractwo Miłośników Ziemi Chodeckiej 

2. Stowarzyszenie Emerytów, Rencistów i Inwalidów „Świtezianki” 

3. Związek Pszczelarzy 

4. Koło Myśliwskie nr 112 „Jeleń” 

5. Stowarzyszenie Power Chodecz 

 

 



c) kluby sportowe 

1. Miejsko-Gminny Ludowy Klub Sportowy Zgoda Chodecz 

2. Zgoda Chodecz Beach Soccer Team 

 

d) ochotnicze straże pożarne : 

Na terenie Miasta i Gminy Chodecz w 2019 roku zarejestrowanych było 7 jednostek OSP (OSP 

Chodecz, Zalesie, Łania, Cetty, Przysypka, Sobiczewy  i Psary).  

W 2019r. na terenie Miasta i Gminy Chodecz funkcjonowały placówki oświatowe: 

- Szkoła Podstawowa im. Tadeusza Kościuszki w  Chodczu i wygaszane gimnazjum. 

- Przedszkole Samorządowe w Chodczu, 

- Żłobek Samorządowy w Chodczu, 

Na terenie gminy funkcjonuje również szkolnictwo ponadgimnazjalne - Zespół Szkół 

im Władysława Reymonta w Chodczu, w skład którego wchodzą następujące typy szkół: 

technikum, zasadnicza szkoła zawodowa, liceum ogólnokształcące dla dorosłych, liceum 

uzupełniające wieczorowe, szkoła policealna, z którego oferty korzystają również mieszkańcy 

gmin ościennych. 

W gminie w 2018 r. funkcjonowała 1 biblioteka – Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna            

w Chodczu mieszcząca się na piętrze budynku Hali sportowej w Chodczu przy                                 

ul. Waryńskiego 16.     

W 2019 roku, na terenie gminy odbyły się następujące wydarzenia kulturalne:  

− 11-12 stycznia - WOŚP (turniej piłki nożnej na hali sportowej, bal przebierańców               

i koncert w klubie na ul. Ogrodowej, licytacje i koncert na Placu Kościuszki) 

− 7 kwietnia - VI Święto Żuru Kujawskiego (remiza OSP Chodecz) 

− 3 maja - rajd rowerowy (gmina Chodecz i gminy ościenne) 

− 4 maja - mecz otwarcia na boisku do beach soccera (Chodeczek) 

− 25 maja - III Powiatowy Przegląd Orkiestr Dętych (Plac Kościuszki w Chodczu) 

− 22 czerwca - Kupała (amfiteatr nad jeziorem)(zespoły: Bogdan Borowski, Extazy) 

− 7 lipca - Piknik pod Dębami w Zbijewie 

− 4 sierpnia - V Chodeckie Zabawy na Wodzie (plaża nad jeziorem) 

− 24 sierpnia - Dożynki (amfiteatr nad jeziorem) (zespoły: Top Girls, Janusz Laskowski) 

− 21 września - Warzywno-Owocowe Wariacje Carvingowe (Plac Kościuszki) 

− 15 grudnia - Powiatowa Wystawa Stołów Wigilijnych (Hala sportowa przy SP) 

− 31 grudnia - Sylwester na Placu Kościuszki 
 

W Urzędzie Miasta i Gminy w Chodczu na dzień 31 grudnia 2019 r. zatrudnionych było: 

- 18 osób na stanowiskach urzędniczych, w tym kierowniczych urzędniczych; 

- 3 osoby na stanowiskach pomocniczych i obsługi; 

- 5 osób na podstawie zobowiązania zawartego w umowie dotyczącej organizacji robót 

publicznych. 

W 2019 r. w ramach robót publicznych było zatrudnionych 19. osób, co stanowi w przeliczeniu 

rocznym 6,36 etatów.  

Na tym raport zakończono. Będzie on udostępniony na stronie Miasta i Gminy Chodecz.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Burmistrzowi Chodcza następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 

radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XVIII/132/20 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodnicząca poprosiła o przedłożenie informacji Panią Skarbnik Danutę 

Nowakowską na temat sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 



budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2019r. Pani Skarbnik udzieliła informacji, iż uchwalony 

przez Radę Miejską budżet gminy na koniec 2019r. po stronie uchwały to kwota 39 mln 230 

tyś. zł., wykonanie 33 mln 159 tyś. zł. co stanowi 85% wykonania, w tym dochody bieżące 28 

mln, dochody majątkowe 4 mln 718 tyś. zł., wydatki plan na koniec roku 37 mln 280 tyś. zł., 

wykonanie 30 mln 369 tyś. zł. co stanowi 81%, wydatki bieżące 23 mln 189 tyś. zł., wydatki 

majątkowe 6 mln 490 tyś. zł. Wynik budżetu za 2019r. zamknął się nadwyżką budżetową w 

wysokości 2 mln 795 tyś zł. W roku 2019 nie było zarówno przewidzianych, jak i wykonanych 

przychodów. Mamy rozchody z racji spłacanych kredytów i pożyczek. W 2019r. spłacono           

ich w kwocie 1.949.566,00 zł. Zadłużenie gminy na koniec roku 2019 stanowi 21.648.000,00 

zł. co stanowi 65% dochodów ogółem wykonanych. W poszczególnych rozdziałach w budżecie 

gminy wykonanie przedstawia się następująco: rolnictwo w 100%, transport i łączność 

wykonanie 1 mln 139 tyś. zł. co stanowi 66%, gospodarka mieszkaniowa 1 mln 175 tyś. zł. co 

stanowi 22%, działalność usługowa 1 tyś. zł. tj. 100% planowanej, informatyka 20 tyś. zł. co 

stanowi 37%, administracja publiczna dochody 169 tyś. zł. tj. 98%, bezpieczeństwo publiczne 

191 tyś. zł. co stanowi 64%, dochody od osób prawnych 7 mln 364 tyś. zł. co stanowi 104% 

planowanych dochodów, różne rozliczenia 8 mln 278 tyś. zł. tj. również 100%, oświata                       

i wychowanie 985 tyś. zł. tj. 73%, pomoc społeczna 1 mln 376 tyś. zł. co stanowi 97%, 

pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej 50 tyś. zł. co stanowi 50%, edukacyjna opieka 

społeczna 216tyś.zł. co stanowi 70%, rodzina 7 mln 829 tyś. zł. co stanowi 100% wykonania, 

gospodarka komunalna i ochrona środowiska 2 mln 550 tyś. zł. co stanowi 100% planowanych 

dochodów, kultura i ochrona dziedzictwa 387 tyś. zł. – wykonanie 35%, kultura fizyczna 583 

tyś. zł. co stanowi 61%. Wydatki - rolnictwo 771 tyś. zł. co stanowi 97%, transport i łączność 

2 mln 736 tyś. zł. tj. 56%, gospodarka mieszkaniowa 1 mln 517 tyś. zł. tj. 60%, działalność 

usługowa 1.100 zł. tj. 100%, informatyka 25 tyś. zł. tj. 41%, administracja publiczna 1 mln 756 

tyś. zł. co stanowi 85%, bezpieczeństwo publiczne i ochrona p/pożarowa 604 tyś. zł. co stanowi 

90%, obsługa długu publicznego 735 tyś. zł. co stanowi 99%, oświata i wychowanie 7 mln 733 

tyś. zł. co stanowi 92%, ochrona zdrowia 92 tyś. zł. tj. 93%, pomoc społeczna 2 mln 398 tyś. 

zł. co stanowi 95%, pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej 72 tyś. zł. tj. 70 %, 

edukacyjna opieka wychowawcza 442 tyś. zł. tj. 87%, rodzina 7 mln 657 tyś. zł. tj. 97%, 

gospodarka komunalna i ochrona środowiska 1 mln 390 tyś. zł. co stanowi 66%, kultura                 

i ochrona dziedzictwa 425 tyś zł. co stanowi 31%, kultura fizyczna i sport 2 mln 286 tyś. zł. co 

stanowi 81%, ogółem wykonanie 30 mln 369 tyś. zł. co stanowi 81% planowanych wydatków.         

Następnie Pani Skarbnik została poproszona przez Panią Annę Twardowską o przedstawienie 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta                     

i Gminy Chodecz. Pani Skarbnik poinformowała, że uchwałą Nr 4/S/2020 Składu Orzekającego 

Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 21 kwietnia 2020r. w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Chodcza sprawozdaniu rocznym                               

z wykonania budżetu gminy za 2019 rok w składzie Przewodniczący – Karol Bednarek, 

członkowie: Jan Sieklucki, Halina Strzelecka postanowił zaopiniować pozytywnie          

przedłożone przez Burmistrza Chodcza sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy za 

2019 rok. Na tym Pani Skarbnik zakończyła. Następnie Przewodnicząca poprosiła 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – radnego Tomasza Łuczaka o przedstawienie opinii 

Komisji Rewizyjnej dotyczącej wykonaniu budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2019r. wraz                

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza. Przewodniczący udzielił 

informacji, iż na posiedzeniu, które odbyło się 19 maja 2020r. Komisja rozpatrzyła: 

sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2019r., sprawozdanie 

finansowe jednostki samorządu terytorialnego za 2019r., informację o stanie mienia 



komunalnego, opinię RIO w Bydgoszczy, Zespół we Włocławku  o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminy za 2019r. Komisja zapoznała się również z uchwałami oraz zarządzeniami 

poprzez które były dokonywane zmiany budżetu miasta i gminy za 2019r. a także wysłuchała 

ustnych wyjaśnień Burmistrza Chodcza oraz Skarbnika Miasta i Gminy Chodecz. W opinii 

Komisji Rewizyjnej przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu daje podstawę do 

wyrażenia pozytywnej opinii o realizacji budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2019r.                                

i wystąpienia do rady Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza. Ważną rolę 

w pozytywnej ocenie wykonania budżetu za 2018r. odgrywa pozytywna opinia RIO                          

w Bydgoszczy, Zespół we Włocławku. Komisja rewizyjna po rozpatrzeniu całokształtu spraw 

związanych z wykonaniem budżetu za rok 2019 przyjęła powyższą opinię w głosowaniu 

jawnym, w którym brało udział 6 członków Komisji. Za głosowało 6 członków, przeciwnych 

nie było. Komisja Rewizyjna wnosi o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza. Na tym 

Pan radny zakończył. Następnie Przewodnicząca przeszła do następnego punktu, jakim było 

przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Uchwała Nr 7/Kr/2020 Składu Orzekającego Nr 7 RIO w Bydgoszczy z dnia 27 maja 2020r. w 

sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Chodcza z wykonania budżetu gminy za 2019r. 

pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Chodcza z wykonania budżetu gminy za 2019r. Przewodnicząca 

powiedziała, że była obecna przy pracy Komisji na ten temat, też uważa, że wniosek Komisji 

Rewizyjnej jest uzasadniony, radni sprawdzali gospodarność Burmistrza, celowość Jego 

działań. Radny Tomasz Łuczak podziękował Burmistrzowi i Pani Skarbnik za wzorową 

współpracę przy pracach związanych ze sprawozdaniem finansowym, rzetelnymi 

odpowiedziami. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz za 2019r.  następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 

radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XVIII/133/20 została podjęta i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Następnie Rada Miejska przeszła do podjęcia uchwały                 

w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej. Przewodnicząca odczytała projekt w/w uchwały. 

Kandydaci wyrazili zgodę do przeprowadzenia głosowania w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Chodcza absolutorium z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2019r. Uchwała 

została poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Uchwała Nr XVIII/134/20 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Ewa Kwiatkowska odczytała protokół Komisji 

Skrutacyjnej z dnia 28 maja 2020r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Chodcza absolutorium 

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2019r. Za głosowało 12 radnych. Na 

podstawie jawnego głosowania, bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, 

Rada Miejska w Chodczu udzieliła Burmistrzowi Chodcza absolutorium z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy Chodecz za 2019r. Odczytano projekt w/w uchwały. Jak już wcześniej podano 

za uchwałą głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XVIII/135/20 

została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Pogratulowano Burmistrzowi. 

 

 

 

 



Ad.5  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta                  

i Gminy Chodecz na rok 2020. 

 

                  Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2020 

poprosiła Panią Skarbnik. Pani Danuta Nowakowska poinformowała, iż w toku realizacji 

budżetu dokonuje się wiele zmian m.in. zwiększenie subwencji oświatowej o kwotę 127.700 

zł., zmniejszono dochody z tytułu udziału gminy w PIT na 2020r. o kwotę 1.236 zł., 

zwiększenie dochodów o kwotę 21.190 zł. projekt pn. „Infostrada Kujaw i Pomorza 2,0”, 

zwiększenie dochodów o kwotę 115.000 zł. dotacja z budżetu państwa na projekt „ Zdalna 

szkoła +”, zwiększenie dochodów o kwotę 202.860 zł. dofinansowanie projektu grantowego            

„ Aktywizacja osób dorosłych w ramach ośrodków edukacji LOWE”, zwiększenie wydatków 

gospodarka odpadami komunalnymi o kwotę 306.145 zł. – niewykorzystane środki z 2019r., 

które nie mogą być wykorzystane na inne cele, zmniejszenie zadania inwestycyjnego 

Przebudowa drogi w miejscowości Strzygi – Mstowo o kwotę 474.000 zł. z przeznaczeniem 

na: przebudowa drogi gminnej w miejscowości Mielinek kwota 220.000 zł., remont dróg 

gminnych 50.000 zł., bieżący remont dróg gminnych 200.000 zł., wykup działki w Woli 

Adamowej 1.000 zł., zakup działki 230/3 kwota 3.000 zł. Radni pytań nie mieli. O opinię 

została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Radna Michalak Beata przedłożyła 

informację, iż opinia jest pozytywna. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr XVIII/136/20 została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie oferty na nabycie 

nieruchomości położonej w Chodczu, nr ew. działki 148/5, 149/5, 149/7, obr. 0001 Miasto 

Chodecz, gm. Chodecz.   

 

 

      Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały poprosiła 

Burmistrza Chodcza. Pan Jarosław Grabczyński poinformował, iż Starostwo Powiatowe we 

Włocławku jest właścicielem 2 obiektów, o których będzie dzisiaj mowa, na które jest obecnie 

przetarg na ich sprzedaż. Jest to budynek przy ul. Kaliskiej tj. Zespół Szkół im. Władysława 

Reymonta i za chwilę w następnym punkcie będzie druga uchwała, budynek w którym też 

mieści się szkoła z lokalami mieszkalnymi na poddaszu w rynku Kościuszki w Chodczu. Ta 

uchwała ma na celu umożliwienie wyrażenia zgody przez Radę na złożenie przez Burmistrza 

Chodcza oferty na nabycie tych nieruchomości w przetargu nieograniczonym. Przetarg będzie 

24 czerwca 2020r. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja Budżetu                         

i Finansów oraz Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej. Opinie Komisji były pozytywne. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod 

głosowanie. Za głosowało 11 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1. Uchwała                                        

Nr XVIII/137/20 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na złożenie oferty na nabycie 

nieruchomości położonej w Chodczu, nr ew. działki 371, obr. 0001 Miasto Chodecz, gm. 

Chodecz. 

 

       Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały poprosiła 

ponownie Burmistrza Chodcza. Pan Jarosław Grabczyński poinformował, iż tak jak mówił 

wcześniej druga część przetargu dotyczy budynku obecnie szkoły im. Władysława Reymonta 

w rynku Kościuszki w Chodczu, na który został ogłoszony przez Starostwo Powiatowe 

przetarg, który odbędzie się 24 czerwca 2020r. Ta uchwała ma na celu umożliwienie 

Burmistrzowi reprezentacji gminy w tym przetargu w kwestii zakupu. Radni pytań nie mieli.   

O opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rolna i Infrastruktury 

Technicznej. Opinie Komisji były pozytywne. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały 

następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 11 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 1. Uchwała Nr XVIII/138/20 została podjęta i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie powołania Lokalnego Ośrodka Wiedzy i Edukacji                    

w Mieście i Gminie Chodecz. 

 

          Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie powołania Lokalnego Ośrodka 

Wiedzy i Edukacji poprosiła Panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata przedłożyła informację, iż 

ta uchwała jest konsekwencją otrzymania dofinansowania w wysokości 100% do zadań, które 

chcielibyśmy zrealizować na terenie gmin. Zgodnie z modelem funkcjonowania żeby z ruszyć 

z tym projektem trzeba podjąć taką uchwałę, właśnie o powołaniu takiego ośrodka w skrócie 

„LOWE”. Zajęcia prowadzone w tym ośrodku skierowane są dla osób dorosłych. Podstawą 

organizowania „LOWE” jest Szkoła Podstawowa im. Tadeusza Kościuszki w Chodczu przy 

wsparciu organu prowadzącego czyli Gminy. Głównym celem „LOWE” jest aktywizowanie 

osób dorosłych i społeczności lokalnych na rzecz rozwoju umiejętności stanowiących podstawę 

dla uczenia się przez całe życie, przydatnych do poruszania się na rynku pracy i dla rozwoju 

osobistego. Projekt będzie realizowany od września 2020r. i będzie realizowany do listopada 

2021r. W ramach „LOWE” będą realizowane zajęcia takie jak: kurs pierwszej pomocy, 

warsztaty z rękodzieła, kurs wizażu i autoprezentacji, doradztwo zawodowe, zajęcia                                

z gimnastyki, kurs tańca i kurs komputerowy. Wszelkie informacje o naborach uczestników do  

tych zajęć będą publikowane na stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz, które 

proszę na bieżąco śledzić. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została 

poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty, Zdrowia, 

Kultury i Sportu. Przewodniczący Komisji przedłożyli informację, iż opinie są pozytywne. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod 

głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała                                       

Nr XVIII/139/20 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 



Ad. 9 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

        Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej wystąpił z pytaniem do Pana 

Burmistrza odnośnie realizacji zadań związanych z modernizacją świetlic wiejskich i estrady 

czy jeśli chodzi o przetarg to jedna firma będzie kompleksowo realizowała wszystkie zadania 

czy będzie tych przetargów i firm więcej. Burmistrz poinformował, że będzie ogłoszony jeden 

przetarg na całe zadanie. Może być jedynie zróżnicowane w czasie. Przewodnicząca Komisji 

Obywatelskiej i Ochrony Środowiska spytała jakie są szanse na zwiększenie zatrudnienia osób 

do prac interwencyjnych. Burmistrz udzielił odpowiedzi, iż szanse zatrudnienia pracowników 

przez Urząd Gminy są zawsze tylko trzeba wygospodarować na ten cel pieniądze. Szansa 

kolejnych osób w ramach zatrudnienia z dofinansowania z Urzędu Pracy praktycznie jest 

znikoma lub żadna. Urząd Pracy na ten rok nie ma środków i nie przewiduje ich mieć już                      

w tym roku na ten cel, z uwagi na to że wydatkuje środki z Ministerstwa na cel inny czyli 

realizację niektórych elementów tarczy antykryzysowej. Przewodnicząca Anna Twardowska 

chciała się odnieść do Przewodniczącego Komisji Oświatowej, podziękować za informację na 

facebooku odnośnie 30-lecia Samorządu. Głos zabrał Pan Stempczyński Jerzy. Poinformował, 

iż 27 maja 30 lat temu miały miejsce pierwsze wolne wybory do samorządu terytorialnego. 

Wybrano wówczas 18 radnych. Pan Stempczyński wymienił z imienia i nazwiska wszystkie 

osoby pełniące wtedy funkcje przewodniczących  oraz burmistrzów z całego okresu 30 lat w 

gminie Chodecz. Pan Jarosław Grabczyński jest trzecim burmistrzem w historii już tej wolnej 

Polski. Dotychczas burmistrzowie pełnili swoje kadencje po 12 lat każdy. Obecny Burmistrz 

jeśli nie zmienią się przepisy może ją pełnić przez 14 lat. Przewinęło się przez ten okres ponad 

100 radnych, miło zaznaczyć, że na tej sali gościmy radnych, którzy najdłużej pełnią swój 

mandat w sensie ciągłości. Pan Bohdan Kluzik od 2002 oraz Pan Wiesław Feliniak od 2002r. 

nieprzerwanie tj. już 18 lat. Kolejną kadencję jest z nami Pani Anna Twardowska, Pani Ewa 

Kwiatkowska od 2006r. Cieszy fakt, że takie osoby cieszą się tak dużym zaufaniem. 

Przewodnicząca podziękowała za te słowa Panu radnemu, pogratulowała najbardziej 

wytrwałym radnym i życzyła następnych kadencji. Pan Stempczyński zapytał Burmistrza                     

o sprawę dotyczącą gazyfikacji, czy były jakieś oferty oraz kiedy planuje się oddanie stadionu 

miejskiego, zakończenia prac. Burmistrz udzielił odpowiedzi, iż na stadionie miejskim trwają 

już ostatnie prace. Odnośnie pytania drugiego – gmina Lubień Kujawski ma zaawansowany 

proces odnośnie gazyfikacji, ale nie chodzi tu o gaz ziemny. To będzie gaz tzw. LNG. 

Obrazowo mówiąc to będą duże butle gazowe, zbiorniki gazowe gdzieś usadowione i będzie 

dalej gaz gazociągiem rozciągany do osób lub firm, które będą zainteresowane. Więc to jest 

taki rodzaj gazyfikacji. Przed epidemią koronawirusa Burmistrz odbył spotkanie                                 

z przedstawicielami tej samej firmy, która montuje i rozprowadza gazociąg w gminie Lubień 

Kujawski. Przedstawiciele tej firmy robili rozeznanie w gminie Chodecz o możliwych 

przyłączeniach. Jesteśmy w stałym kontakcie z tą firmą. Inne firmy w tym zakresie się do naszej 

gminy nie zgłosiły. Przewodnicząca spytała jeszcze o nasadzenia kwiatów na rynku. Udzielono 

odpowiedzi, że w dniu dzisiejszym właśnie są sadzone, trochę w innej formie niż tradycyjna. 

Docelowo nie będą to rośliny jednoroczne. Na tym zakończono. Więcej zapytań i interpelacji 

radnych nie było. 

 

Ad. 10 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

 

          Radny Błażej Krupa zgłosił żeby złożyć wniosek o koszenie poboczy przy drodze 

wojewódzkiej. Burmistrz udzielił odpowiedzi, iż zgłoszono już taki wniosek. Sołtys sołectwa 

Przysypka miał pytanie odnośnie przetargu dotyczącego budynku, w którym mieści się teraz 



Szkoła im. Władysława Reymonta w Chodczu, nadmienił że sołtysem jest już 26 lat i pamięta 

że budynek ten był przekazany za darmo na cele oświatowe starostwu więc dlaczego teraz 

gmina musi przystępować do przetargu żeby kupić go. Burmistrz udzielił odpowiedzi, iż 

wpływu na to w chwili obecnej ani Burmistrz, ani rada obecna na zapisy w akcie notarialnym 

z tamtego czasu nie ma żadnego. Taki był akt notarialny jaki był, zostało to przekazane na cele 

oświatowe dla Starostwa Powiatowego nieodpłatnie i to się stało faktem. W akcie notarialnym 

jest pewien zapis umożliwiający ewentualne roszczenia Gminy co do tego obiektu i te 

roszczenia Gminy ze Starostwem Powiatowym, z Zarządem Powiatu i z Panem Starostą są                  

w tej chwili konsultowane i negocjowane. Na tym zakończono.     

 

Ad. 11 Zakończenie  obrad  sesji. 

 

        Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady XVIII sesji Rady 

Miejskiej w Chodczu i dziękuje za przybycie radnym oraz pozostałym gościom. Sesja 

zakończyła się o godz. 11:15. 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                Przewodniczący  

                                                                                Rady Miejskiej 
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Łukaszewicz Daria  

 

                             

    


